

Under the aegis of the Arab Organization of Tourism

The eighth international meeting of Pan-Arab tourism in Casablanca

> Casablanca - Nour-eddine Saoudi

On 7th - 8th March, Casablanca hosted the Eighth International Meeting of Pan-Arab Tourism, in the Sheraton hotel, under the aegis of the Arab Organization of Tourism, which plays an important part in activating Arab and Pan-Arab tourism.

Organized by the International Arab Company for Organizing Exhibitions and Congresses, this event was inaugurated on Wednesday March 7th by a Moroccan delegation, led by Mr Othman Alami, President of the Federation of Moroccan Travel Agencies, and from the Egyptian side by Mrs. Mouna Jalal, head of the organising company.

This meeting was an opportunity for

companies and agencies representing the various branches of the tourist sector to show what it can offer in terms of services, programs and products, in order to contribute to the expansion of Pan-Arab and religious tourism, particularly Hajj and Umrah.

This year's session was characterized by the participation of about 20 Arab companies specialized in tourism and related activities, such as hotels, resorts, travel agencies, training companies, tourism development and marketing, and companies providing services of Hajj and Umrah. Most of these establishments are based in Saudi Arabia and Egypt.

The Arab Company of Services "Tariq Al-



Umrah" (Road towards Umrah) was the principal sponsor of this meeting, the Okad press establishment was its media sponsor and Air Egypt its official conveyer.

This meeting was held in tandem with a similar event in Cairo, where it was held on March the 3rd, with the participation of more than 80 establishments involved in the tourism sector. ■



<الدار البيضاء - نورالدين سعودي

الحج والعمرة. معظمها من المملكة العربية السعودية وجمهورية مصر العربية. يذكر أن المجموعة العربية للخدمات "طريق العمرة" كانت هي الراعي الرئيسي لهذا الملتقى. ومؤسسة "عكاظ" للصحافة والنشر الراعي الإعلامي له وشركة "مصر للطيران" الناقل الرسمي. ومعلوم أن هذا الملتقى ينظم بشكل مواز في كل من الدار البيضاء بالمغرب وبالعاصمة المصرية القاهرة. حيث أقيم بها في الفترة الممتدة من 3 إلى 5 آذار/مارس 2007 وحظي بمشاركة أكثر من ثمانين مؤسسة تشتغل مباشرة أو بصفة غير مباشرة في الميدان السياحي. ■

الجانب المصري السيدة منى جلال رئيسة مجلس إدارة الشركة المنظمة. وقد كانت هذه التظاهرة فرصة للشركات والوكالات الممثلة لمختلف فروع النسيج السياحي المشاركة لعرض خدماتها وبرامجها وخبرتها ومنتجاتها. بغية المساهمة في ازدهار حركة السياحة العربية البينية والسياحة الدينية، خاصة ما يتعلق بالحج والعمرة. تميز هذا المعرض خلال دورته هذه السنة بمشاركة حوالي 20 مؤسسة عربية متخصصة بالسياحة ونشاطات مرتبطة بالقطاع السياحي مثل الفنادق والمنتجعات السياحية ووكلاء السفر والسياحة وشركات التدريب والتطوير والتسويق السياحي وشركات

هدت مدينة الدار البيضاء في يومي 7 و8 آذار/مارس 2007 التنام فعاليات الملتقى الدولي الثامن للسياحة العربية البينية بفندق شيراتون، الذي أقيم هذه السنة تحت رعاية المنظمة العربية للسياحة. وهي الهيئة المنبثقة عن الجامعة العربية، المشهود لها بدور فعال في تنشيط السياحة العربية والبينية. هذا الملتقى الذي أشرفت على تنظيمه الشركة العربية الدولية لتنظيم المعارض والمؤتمرات، تم افتتاحه في الساعة الثانية بعد زوال يوم الأربعاء 7 آذار/مارس من قبل وفد ترأسه من الجانب المغربي السيد عثمان العلمي، رئيس فيدرالية وكالات الأسفار بالمغرب ومن

معارض

برعاية المنظمة العربية للسياحة

الدورة الثامنة للملتقى الدولي للسياحة العربية البينية بالدار البيضاء